
Izsakām lielu paldies visiem 
organizatoriem par brīnišķīgo 

vakaru, kas bija veltīts 
Daugavhesbūves 40. jubilejai.

Salaspils pensionāri:
V. Rezņikova, M. Jevdokimova, 

N. Snuhina, R. Matvejeva,
N. Venckovskaja, V. Jaremčuk, 

P. Žikars.

Visiem salaspiliešiem baltus, 
mī|us, sirsnīgus un svētīgus 
Ziemassvētkus, veiksmīgu, 
radošām idejām bagātu un 

veselīgu Jauno, 2001., gadu 
vēl Salaspils Mākslinieku un 

daiļa m a tn ie k u  asociācija Salas 
P ils un Salaspils Izstāžu zāles 

darbinieki.
Ielūdzam Jūs uz izstādes Baltā 

gaisma atklāšanu 22. decembrī 
pīkst. 19:30 Salaspils Izstāžu 

zālē (Rīgas ielā 36).

Paldies Verai Glaudiņai no 
Guntiņu  mājām  par ūdens 

piegādāšanu! 
Emīlija Hofmane

Vasarsvētku draudze Atmodas 
rītausma sveic visus Salaspils 

iedzīvotājus brīnišķīgajos 
Kristus piedzimšanas svētkos. 

“Jo jums šodien Pestītājs 
dzimis, kas ir  Kristus, tas 
Kungs, Dāvida p ilsētā.”

( Lūkas ev. 2:11)
Lai Dievs Jūs svētī!

Izsaku pateicību veikala Līva 
darbiniecei Evitai par laipno 

apkalpošanu un sirsnīgo, 
pretimnākošo attieksmi pret 

pircējiem un kafejnīcas 
apmeklētājiem. Lai gaiši un 
priecīgi Jums Ziemassvētki, 

laimīgs Jaungads, laba 
veselība un saticība ģimenē!

Veronika

sveicam

Nāk Jaunais gads a r sauli rokā, 
Lai auglīgs tas un pārticīgs. 

Lai labi darbi ra iti sokas. 
Lai gads šis ražens, saticīgs.

Sveicu Salaspils 
lauksaimniekus Ziemassvētkos! 

Zemnieku konsultante

No ābelēm es tikai gaišos 
ziedus gribu purināt,

Lai ko tu darītu, la i kur  tu ietu, 
Tev tikai gaišus ceļus vēlu, 

māt.
Mīļo mammīti Anitu dzimšanas 
dienā sveic meita Ilona, znots 
Raimonds, mazie Madariņa un 

Daniels

Lai balts zied Ziemassvētku laiks 
un Laimes zvaigzne Jaunam gadam! 

Izsakām sirsnīgu pateicību SIA Saulkalne - S, Vollers Rīga un NGS 
par ziedotajiem līdzekļiem.

Pirmskolas izglītības iestādes Daugaviņa kolektīvs

Priecīgus Ziemassvētkus!
Laimīgu Jauno gadu! 

Pareizi nobalsot vēlēšanās! 
Labāku dzīvi!

Visiem salaspiliešiem sirsnīgi 
novēl LSDSP Salaspils kopa

Vīns, kas gadiem rūdzis brīvi,
Vienmēr būs no mielēm tīrs.
Saprast, attaisnot var dzīvi, 
nevis jauneklis, bet vīrs.

/P. Rozītis/
Miji sveicam mūsu direktoru Genādiju Volodinu 40. gadu jubilejā! 

p/u “ Salaspiis siltums”  darbinieki

Pateicība p/u "Salaspils siltums"

Šogad pēc siltumtrases rekonstrukcijas Miera ielas 19 
māja, kā arī kaimiņu mājas tika pieslēgtas pie 
galvenās siltuma trases. Līdz ar to mums beidzās 
ilgus gadus paciestās neērtības ar siltuma padevi. 
Lielu paldies sakām p/u Salaspils siltums kolektīvam 
un vadībai par kvalitatīvu un stabilu siltuma 
enerģijas padevi. Nākotnē liels vēlējums būtu 
samazināt siltuma enerģijas cenu. Ceram arī, ka 
jaunajā gadā tiks salabots sabojātais asfalta segums 
pie mūsu mājas.
Novēlam visiem p/u Salaspils siltums ļaudīm 
priecīgus un gaisus Ziemassvētkus un laimīgu Jauno 
gadu!

M iera ielas 19 mājas iedzīvotāji

Raimonda Kalvāna uzņēmums 
iegūst Sējēja balvu.

2. Ipp.

Salaspils attīstības plāns un - 
aizpildiet, lūdzu, ANKETU!.

3.-4. Ipp.

Ja skatuves dēli prastu runāt - 
intervija ar Silviju KALMANI.

4.-5. Ipp.

Ticība ir pārliecība par neredzamām lietām.
Mēs neredzam un nezinām kas mūs sagaida ne pēc minūtes, ne tad, kad pulkstenis

notikšķēs Anno Domini 2001.
Arī pagājušogad, kad visi, kas no tā gribēja gūt kaut ko, šantažēja mūs ar maģisko 

vairāk nevarēja pateikt par to - kāds tas būs šis savādais 
divtūks t o š a i s .  E s a m  jau apraduši ar šiem cipariem, un vairs roka automātiski 
neraksta 199.... bet esam tos pievienojuši savai biogrāfijai, pieredzei, vēsturei. Visas 
2000. gada sāpes,vilšanās un nodevības, tāpat arī šī gada prieki un veiksmes ir jau 

mūsu katra “kontā” uz visiem laikiem. Un ir labi, ja mēs par visu piedzīvoto un 
pārdzīvoto varam pateikties: krēsla kājai, Salavecim, rūķīšiem Visaugstākajam - kam nu katrs  

ticam. Un vai tomēr nav tā, ka šodien, pārdomājot notikušo varam katrs
vismaz sev atzīties: viss bijis uz labu. 

Ticība ir pārliecība - pārliecība par neredzamo, tātad īstenībā - par nezināmo. Mēs 
nezinām, kas mūs sagaida nākamgad, bet ik katram no mums ir ļauts ticēt LABAJAM.

Sirsnīgs sveiciens svētkos mūsu lasītājiem un sadarbības partneriem!
Jūsu “S alaspils V ēstis”



Kvalitāte kā noteicošais cūku audzēšanā
Pagājušajā nedēļā "Salaspils Vēstis” ciemojās Krimuldas pagasta 

cūku fermu kompleksā "Rukas”, kuru apsaimnieko SIA “Ancers”. 
Krimuldā audzēto cūkgaļu pārstrādā SIA "Rubus’’, kas atrodas Salaspilī, 
turklāt abām firmām ir viens saimnieks - Raimonds Kalvāns.
Iegūst “Sējēja” goda titulu

Viesošanās iem esls - SIA 
Ancers šogad kļuvis par konkursa 
Sējējs 2000 laureātu, iegūstot 
galveno balvu cūkgaļas ražošanā 
un šķirnes lopkopībā: goda nosau
kumu un naudas prēmiju tūkstoš 
latu apmērā.

Katru gadu šāds konkurss tiek 
rīkots valsts mērogā ar mērķi ap
zināt un izvērtēt veiksmīgākos 
lauksaimniecības produkcijas ra
žotājus. To organizē Zemkopības 
ministrija kopā ar Vides aizsar
dzības un reģionālās attīstības mi
nistriju.

SIA Ancers konkursam izvir
zīja Reģionālās lauksaim niecības 
pārvaldes Rīgas rajona sektors, 
kas augstu vērtē Krimuldas kolek
tīva darbu. Sējēja 2000 vērtēšanas 
komisija ņēma vērā gan sanitāros

apstākļus, gan apkārtnes sakārto
tību, gan cūkkopības tradīcijas un 
kārtību Krimuldas fermā Rukas.

Pēc R. Kalvāna vārdiem, pa
visam konkursā piedalījās 47 
saimniecības - visi lauksaim 
niecībā nodarbinātie uzņēmumi.

Kvalitāte kā veiksmīgas darbī
bas nosacījums

Ekskursijas mērķis Rukās bija 
Krimuldas pagasta saimniecības 
un cūkkopības tuvāka iepazīšana, 
uz kuru tika aicināti vairāku pre
ses izdevumu pārstāvji. Kā teica 
R. Kalvāns: “Mēs gribējām parā
dīt to saimniekošanas veidu, kādu 
piekopj Krimuldā, kā arī problē
mas, kas saistītas ar cūkkopības 
nozari; ar ko tā mūsdienās atšķiras 
no padomju laikiem un kāda tā 
būs rīt.

Esam ieguvuši Sējēja 2000 
laureāta titulu kā vaislas saimnie
cība. Mūsu galvenais trumpis ir 
cūku šķirne. Masveidīga ražošana 
paredzēta tikai nākotnē - kad būs 
saražota kvalitāte, varēs ķerties 
pie kvantitātes.”

Simt kilogrami piecos mēnešos
Ar cūkkopību SIA Ancers no

darbojas jau trī s gadus. Krimuldas 
pagasta sešās cūku fermās mīt 
apmēram 2234 cūkas: vaislas, 
“nobarojamās” cūkas un sivēni. 
Kuiļu Rukās kopskaitā ir četr
padsmit, jo 85% sivēnmāšu ap
sēklošana notiek mākslīgi.

Uzņēmums ir iesaistījies cūku 
selekcijas programmā, kas ilgs 
piecus gadus: no 2000. līdz 2005. 
gadam, par mērķi izvirzot nosacī
jumus, ka cūkas līdz 100 kg tiks 
nobarotas 150 dienās un liesās ga
ļas iznākums sasniegs 60%. Paš
laik SIA Ancers fermās cūkas līdz 
100 kg nobarojas 164 dienās.

Pārsvarā visas cūkas Krimul- 
dā ir ar tā saucamajām svešzemju 
asinīm - to senči ir no dāņu un so
mu landrasu šķirnēm.

Eiropas kvalitāte
SIA Ancers cūku fermas ir 

komplektētas pēc Eiropas stan
dartiem, piemēram, nobarojamo 
cūku mītnē cilvēka klātbūtne nav 
nepieciešama - viss ir automati
zēts, tikai vienreiz dienā cūciņas 
nāk apraudzīt veterinārārsts. Arī 
visa informācija par lopiem, sākot 
no to dzimšanas, tiek ievadīta un 
apstrādāta datoros, lai iegūtu pre
cīzu vaislas raksturojumu un uz
zinātu, vai šo šķirni ir vērts turpi
nāt - vai tā ir pietiekami kvalitatī
va, lai uzņēmumam nestu ienāku
mus.

Inga KRUSTA
•  Pirms došanās cūku fermās visi ciemiņi tika ietērpti baltos spectērpos, 
kas izraisīja jautrību

vēstule un atbilde

U z m a n īb u  s a la s p i l i e š i  - 
Rīgas ielas un Silavas kājāmgājēji!

“Ir iestājies vistumšākais ga
dalaiks, kad agri satumst, bet snie
ga vēl nav. Transporta līdzekļu va
dītāji, pretī braucošā transporta 
apžilbināti, praktiski neko neredz. 
Ja kājāmgājējiem nav nekādu 
gaismu atstarojošu uzšuvju uz ap
ģērba, tad atrasties uz ielas brau
camās daļas ir ļoti bīstami. Visbīs
tamākais šajā ziņā ir Rīgas ielas 
posms no dzelzceļa pārbrauktu
ves līdz Silavai, taču Salaspils do
me neuzskata par vajadzīgu šeit 
ierīkot apgaismojumu. Šis ceļa 
posms ir tikai 1 km garš, un ap
gaismošanai pietiktu ar 20 gais
mas ķermeņiem. Risinājums varē
tu būt, ja ceļa braucamo daļu vis
maz māju nepāra numuru pusē 
norobežotu, ierīkojot grantētu 
trotuāru.

Kamēr tas nav izdarīts, kājām
gājēju veselība un pat dzīvība ir 
viņu pašu rokās.”

Ar cieņu - pensionārs 
O. Cibuls, Rīgas ielas 

iedzīvotājs

Uz šo problēmu “SV” aicināja 
atbildēt Salaspils pilsētas domes 
enerģētiķi Aleksandru Ivanovu un 
pilsētas arhitektu Jāni Šrēderu.

Aleksandrs Ivanovs, domes 
enerģētiķis, projekta “Ielu ap
gaismojuma izpēte Salaspilī, 
Aconē un Saulkalnē ” darba 
grupas dalībnieks:

- Līdz 31. decembrim pilsētā 
strādā darba grupa, kuras uzde
vums ir apzināt tās vietas pilsētā, 
kur jāievieš apgaismojuma līnijas 
un kuras no esošajām vajadzētu 
rekonstruēt, kā arī sagatavot 
priekšlikumus šo problēmu risi
nāšanai.

Arī šis vēstulē minētais Rīgas 
ielas ceļa posms līdz Lazdu ielai ir 
viena no aktuālākajām problē
mām, kas tiks risināta kompleksā 
ar izbūvējamo trotuāru. Tikai vēl 
nav skaidrs, kad tas tiks realizēts. 
Viss atkarī gs no nākamā gada fi
nansēm.

Mūsu darba grupa ierosina, ka 
šis Rīgas ielas posms var tikt ap
gaismots no eksistējošās līnijas 
Raiņa, Meža un Institūta ielās, no 
kuras vēlamies uztaisīt vienu atza
rojumu.

Otrs svarīgākais ceļa posms, 
kas jāapgaismo, ir Dienvidu iela 
līdz purva masīvam. Tad vēl ir 
jāatjauno apgaismojums apkārt 
Salaspils 1. vidusskolai, kas šo
brīd funkcionē tikai 20% apmērā

kabeļu deformējuma dēļ.

Jānis Šrēders, Salaspils pil
sētas arhitekts:

-Ir paredzēts, ka nākamajā ga-
dā tieši šinī Rīgas ielas daļā sāks 
projektēt gājēju trotuāru, taču šajā 
rajonā ir daži zemes gabali, ko 
Valsts zemes dienests ir iemērījis, 
nesaskaņojot ar mums, tas ir, da
žiem cilvēkiem ir iemērīta zeme 
ielas daļā, līdz ar to trotuāram jā
šķērso privātīpašuma robežas. 
Tātad jārisina jautājums par robe
žu pārcelšanu. Ir jāvienojas ar 
iedzīvotājiem, kuri šo zemi jau ir 
ierakstījuši zemesgrāmatā - vai vi
ņi būs ar mieru atkāpties, vai arī  šī 
zeme būs jāatpērk.

Valsts zemes dienests savu rī
cību nepamatoja.

Nākamajā gadā ar iedzīvotā
jiem ir jāvienojas par zemes atgū
šanu, jāsagatavo projekts un jāre
alizē. Trotuāru apņēmās izgatavot 
Ceļu satiksmes un drošības direk
cija, taču to visu realizēs pašval
dība. Paredzams, ka trotuārs būs 
Nacionālā botāniskā dārza pusē, 
jo pretējā pusē neatļauj drošības 
direkcija.

Sagatavoja Inga KRUSTA

Raimonds Kalvāns ieguvis " Sējēja 2000'' laureāta apbalvojumu

sports

Jau trešo gadu pirmie!
16. decembrī Stopiņu vidus

skolas sporta kompleksā norisi
nājās Rīgas rajona pilsētu un 
pagastu sporta spēļu finālsacen- 
sības. Mūsu sportisti pārliecino
ši izcīnīja 1. vietu kopvērtēju
mā. Vērtēti tika katras koman
das labākie rezultāti piecos 
sporta veidos, kā arī pašvaldību 
darbinieku ziemas un vasaras 
sporta spēļu rezultāti. Mūsējie 
piedalījās sešos sporta veidos 
no septiņiem iespējamajiem: 

galda tenisā - 1. vieta; 
roku cīņā -1 . vieta; 
šahā - 1. vieta; 
šautriņu mešanā - 1. vieta; 
dambretē - 2. vieta; 
volejbolā - 2. vieta.
Salaspils sportisti Rīgas rajona 

pilsētu un pagastu sporta spēlēs 1. 
vietu kopvērtējumā ieguva jau 
1998., tad 1999.g. un tagad jau

trešo gadu pēc kārtas pierādījuši, 
ka ir labākie Rīgas rajonā!

Jāsaka liels paldi e s  visiem, kas 
palīdzējuši izcīnīt Salaspils ko
mandai šo uzvaru: Salaspils do
mes darbiniekiem, kuri startēja ra
jona pašvaldību darbinieku sporta 
spēlēs, Medņu ģimenei par rok u  
cīņas meistariem, Jurim Kozlov- 
skim par volejbolistiem, galda te
nisistiem, kuri Rīgas rajonā vien
mēr ir labākie, šautriņu metējiem 
un Šahistiem, kas iecienījuši spor
ta kompleksā rīkotās sacensības, 
dambretistiem, tiesnešiem, līdzju
tējiem u.c. Paldies par atsaucību 
un labajiem rezultātiem!

Priecīgus Ziemassvētkus vi
siem aktīva dzīvesveida cienītā
jiem!
m

Mudīte
KONSTANTINOVIČA

Nekad neizvēlies eglīti pēc tumsas iestāšanās.

Aiznes groziņu ar Ziemassvētku gardumiem kādam īpaši 
kašķīgam un īgnam kaimiņam.

•  Rīgas ielas posms no dzelzceļa pārbrauktuves līdz Silavai diennakts 
tumšajā laikā ir bīstams gājējiem



atsaucoties uz publicēto

C ien ījam ie sa la sp ilie š i!
Ar neizpratni un nožēlu izlasī- 

jām š.g. 8. decembrī Salaspils 
Vēstīs publicēto Atklāto vēstuli,., 
ko parakstījuši pieci Jūsu ievēlētie 
deputāti.

Tikai ļoti zemas morāles cilvē
ki var apvainot kādu par ievēroja
mu pašvaldības naudas līdzekļu 
piesavināšanos bez nopietna pa
matojuma. Mums sevišķi kauns 
par savu iepriekšējo kolēģi Kļavi
ņa kungu, kurš, protams, zina pa
tiesību. Šādu Atklāto vēstuli va
rētu rakstīt pēc prokuratūras slē
dziena saņemšanas.

Mēs, apakšā parakstījušies 
iepriekšējā sasaukuma deputāti, 
jūtamies apmeloti tāpat kā Putni
ņa kungs. Mēs labi atceramies de
bates un finansu komitejas lēmu
mu par tanī laikā veidojamās paš
valdības policijas darbinieku ap

drošināšanu, gan arī par apdroši
nāšanas sabiedrības izvēli. Uzska
tām, ka atradām tam laikam opti
mālo variantu.

Esam pārliecināti, ka arī pro
kuratūra neatradīs nekādus liku
ma pārkāpumus.

Diemžēl priekšvēlēšanu cīņas 
ir sākušās un, pēc dažu vietējo 
“politiku” domām, - jo netīrāk, jo 
labāk.

Ir Adventa laiks, laiks pārdo- 
mām. Mēģiniet atšķirt graudus no 
pelavām!

Ar cieņu - iepriekšēja 
sasaukuma Salaspils 

domes deputāti: 
M. Daugavietis, P. Rimša, 

J. Šrēders, M. Šenne, 
S. Pivore

Pirms gulētiešanas katru vakaru Ziemassvētku laikā pajautā 
sev: “Kuram cilvēkam es šodien dzīvi padarīju gaišāku?”

Svētku laikā savai ģimenei uzdāvini labu noskaņojumu.

problēma

Tas jā zina visiem
1992. gada martā tika izvei

dota paju sabiedrība Agrofirma 
Salaspils uz bijušā kolhoza - 
agrofirmas Salaspils bāzes.

Tātad beidza pastāvēt sociālis
tiskais lauksaimniecības uzņē
mums.

Pilnsapulcē 1992, gada 4. 
martā apstiprinātajos paju sabied
rības Agrofirma Salaspils statūtos 
rakstīts:

“Paju sabiedrība izveidota un 
darbojas, ievērojot Latvijas Re
publikas likumus Par lauksaim
niecības uzņēmumu un zvejnieku 
kolhozu privatizāciju. Par uzņē- 
mējdarbību, Par paju sabied- 
rībām. Par Latvijas Republikas 
uzņēmumu reģistru, civilkodeksu, 
kā arī citus Latvijas Republikas li
kumdošanas aktus.

Sabiedrības statūtu 4.l.punktā 
noteikts, ka paju sabiedrība Agro
firma Salaspils ir statūtsabiedrība, 
kuras pamatkapitālu veido priva
tizācijas procesā noteikto fizisko 
personu īpašums paju veidā.

Paju sabiedrības dibināšanas 
sapulcē tika apstiprināts tās īpašu
ma (mantas) inventarizācijas sa
raksts uz 1.07.91., kurā tika 
ieslēgts ari privatizējamais dzīvo
jamais fonds, sadalīts pa mājām 
un dzīvokļiem, 3.924 937 rbļ. 
vērtībā.

1993. gada martā paju sabied
rības pilnsapulcē tika pieņemts 
lēmums par sabiedrības likvidā
ciju. Pilnsapulce ievēlēja likvidā
cijas komisiju, kura uzsāka paju 
sabiedrības likvidāciju.

Likuma Par lauksaimniecības 
uzņēmumu un zvejnieku kolhozu 
privatizāciju 20. pantā noteikts, ka 
“privatizētā uzņēmuma likvidā
cijas gadījumā likvidācijas komi- 
sija sabiedrības mantu pārdod 
izsolē tikai par naudu vai maksā
šanas saistībām saskaņā ar mantas 
inventarizācijas sarakstu, dodot 
priekšroku kapitāla daļu īpašnie
kiem”.

Likuma Par paju sabiedrībām 
47. pantā un 49. pantā noteikts, ka 
“sabiedrības darbību izbeidz Lat-

vijas Republikas likum ā Par 
uzņēmējdarbību un tās statūtos 
paredzētajos gadījumos un no
teiktajā kārtībā”, 49. panta 10. da
ļa nosaka “likvidatori pabeidz vi
sas sabiedrības kārtējās lietas piln
sapulces noteiktajā kārtībā un lai
kā un pārdod sabiedrības mantu 
izsolē, iekasē no debitoriem pie
nākošās summas, nokārto parādus 
un apmierina citas pretenzijas, bet 
atlikušo kapitālu proporcionāli 
pajām sadala visiem paju īpašnie
kiem”.

Likuma Par uzņēmējdarbību 
34. panta 1. daļā noteikts, ka uzņē
mēj sabiedrības un uzņēmuma 
darbība izbeidzas saskaņā ar uz
ņēmējsabiedrības lēmumu statū
tos vai līgumā paredzētajā kārtībā. 
Šī paša panta 13. daļā noteikts, ka 
“uzņēmuma manta, kas palikusi 
pēc kreditoru prasību apmierinā
šanas un izmaksām darbiniekiem, 
paliek īpašniekiem vai tiek sada
līta dalībniekiem proporcionāli to 
uzņēmējsabiedrībā ieguldītajai 
daļai”.

Paju sabiedrības Agrofirma 
Salaspils statūtu 21. punkta 13. 
daļa nosaka: “..sabiedrības dalīb
niekiem ir tiesības sabiedrības 
likvidācijas gadījumā saņemt lik
vidācijas kvotu proporcionāli pa
jai.”

Statūtu 149. punktā noteikts, 
ka tās darbību var izbeigt ar piln
sapulces lēmumu.

Statūtu 153. punktā noteikts, 
ka “sabiedrī bas mantisko ieguldī
jumu realizē izsolē. Norēķina lī
dzeklis par izsolē iegūto mantu ir 
nauda”.

Sabiedrī bas statūtu 154. pantā 
noteikts, ka “pēc mantas izpārdo
šanas un visu rēķinu nokārtoša
nas, likvidācijas komisija sastāda 
galīgo pārskatu un sasauc pēdējo 
pilnsapulci. Tā apspriež likvidā
cijas komisijas ziņojumu un pie
ņem lēmumu par sabiedrības ka
pitāla sadalīšanu tā īpašniekiem, 
atbilstoši pajām”.

Juris KRASNAIS

(Turpinājumu, lūdzu, lasiet nākamajā numurā!)

raksta lasītāji

Labdien Ziemsvētkos!
Mīļš sveiciens Jūsmājās! Ir 

atnākusi ziema, varbūt ne tāda, 
kādu mēs to gaidījām. Klāt ir arī 
Ziemsvētki, svētki, kuriem ir jāie
nāk katrā mājā. Un tāpēc gribas 
novēlēt, lai tie visiem būtu priecī
gi un silti. Varbūt atmaigs kāds īg
ņa un pirmais pasmaidīs saviem 
kaimiņiem, radiem, darba kolē
ģiem, varbūt kāds skauģis beidzot 
samierināsies ar to, ka kādam klā
jas mazliet labāk, un skopulis palī
dzēs kādam sagaidīt jaukākus 
Ziemsvētkus. Varbūt mēs visi mē
ģināsim atliekt taisnāk muguras, 
pacelt augstāk galvas un pasmai
dīt, lai arī dažiem tas nenāks vieg
li. Bet ir taču jāpamēģina! Klāt ir 
Ziemsvētki, laiks, kad prāts maz
liet piebremzē darbus, liek atska

tīties uz padarīto un secināt - kāds 
man ir bijis šis gads.

Kāds Tev, Salaspils iedzīvotāj, 
ir bijis šis gads, un ko Tu gaidi nā
kotnē?

Ja Tev arī  kaut kas nav sanācis 
gluži tā, kā esi vēlējies, vai arī kā
da klusa vēlēšanās nav piepil
dījusies, atceries - viss ir tavās pa
ša rokās! Un kāpēc gan nenoticēt 
Ziemsvētku brīnumam? Un, ja  
ticēšu šim brīnumam es. Tu, mūsu 
draugi, radi, tuvinieki, es ticu, ka 
tad piepildīsies pati neiespēja
mākā vēlēšanās.

Nākamais, 2001. gads, būs 
gads, kad mēs izvēlēsimies, kas 
būs tie 11 tautas kalpi, kuriem uz
ticēsim tuvākos četrus gadus vadīt 
pilsētas dzīvi. Un, ja modemā pa

runa saka, ka tauta saņem tādu 
valdību, kādu tā ir pelnījusi, es 
tam nepiekrītu. Tauta bija pelnī
jusi saņemt kaut ko labāku.

Ziem svētki ir piedošanas 
laiks. Piedosim saviem ienaidnie
kiem, lūgsim piedošanu saviem 
draugiem, mēģināsim atlīdzināt 
parādus, ja  tādi ir; lai Jaunais, 
2001., gads atnāk ar jaunu rītu un 
apziņu, ka dzīve turpinās un es es
mu tās noteicējs, un ka man ļoti 
daudz ko ir iespējams paveikt pa
šam.

Priecīgus, mīļus un jaukus 
Ziemsvētkus un labiem notiku
miem bagātu un veselīgu Jauno 
gadu!

Elita un Vilnis GRĪVIŅI, 
uzņēmēji

aktuāli

S a la s p i ls  a tt īs t īb a s  p lān s.  
K a s  ta s ir?

Tāpat kā katrs cilvēks plāno 
savu dzīvi tuvākā un tālākā nākot
nē, ari pašvaldība plāno savu turp
māko attīstību.

Katru gadu domē tiek apstip
rināts budžeta plāns, arī tas ir attīs
tības plāns, tikai īsam laika perio
dam. Taču nav iespējams dzīvot 
tikai vienam gadam, ir jāparedz, 
ko mēs gribam sasniegt vairākus 
gadus uz priekšu, tāpēc šis attīstī
bas plāns ir mūsu sapņi un vienlai
kus arī reālas darbības, kā šos sap
ņus īstenot.

Iesākumā ir tikai vīzijas - kādu

mēs vēlētos redzēt Salaspili nā
kotnē. Tad, kad šie mērķi ir izvir
zīti un skaidri, ir jāvienojas, kuras 
no mūsu iecerēm ir vissvarīgākās 
un kuras - tikai pakārtotas, kuras 
jārealizē pirmām kārtām un kuras 
- pēc tam.

Tieši to mēs aicinām visus sa- 
laspiliešus - aizpildīt anketu, lai 
būtu redzams, kur mēs esam paš
laik un kādā virzienā būtu vēlams 
darboties nākamos divpadsmit ga
dus.

Salaspils attīstības plāns netop 
tukšā vietā. Jau ir 1986. gadā ap

stiprinātais Salaspils ģenerālplāns 
un 1994. gadā Grupas - 93 iz
strādātais attīstības plāns. Tomēr 
pa šo laiku daudz kas ir mainījies 
- ir izstrādāts Rīgas rajona attīstī
bas plāns, kā arī Rīgas reģionālais 
attīstības plāns. Tajos ir daudzi 
faktori, kuri arī mums ir jāņem 
vērā. Tieši tāpēc mums ir svarīgas 
Jūsu domas par to, kādi attīstības 
virzieni Salaspilī būtu prioritāri.

Rudīte ĶIKUSTE, Salaspils 
pilsētas domes priekšsēdētāja

A P T A U J A S  A N K E T A



intervija

Ja skatuves dēļi prastu runāt
- Vai jums ir savi, tā teikt, 

iekšējie pasākumi?
Karīna: - Jā, jo ne visus ko

lektīvus mēs varam parādīt pub
liski. Citos pulciņos ir tikai 10 bēr
nu. Rīkojam atklātās stundas. Pie
mēram, šodien sporta dejotājiem 
ir atklātā stunda - viņi sniedz ne
lielu koncertiņu. Visi bērni jau 
nav tik spējīgi, lai piedalītos lielos 
konkursos, tāpēc viņi rīko savus 
pasākumus. Tāpat klavierspēles 
klase rīko savus, iekšējos, koncer
tus. Šogad viņiem koncerts iece
rēts džeza stilā.

Jankovskis, Veski, Gorbunovs
- Silvij, cik tu gadus esi šeit? 

Vai vēl atceries ‘‘vecos laikus”?
- Trīspadsmit. Tad bija ļoti 

interesanti, kad atnācu šeit strādāt. 
Toreiz kultūras namā notika parti
jas sapulces, bija sarkanas kulises, 
gari galdi, sarkani galdauti, vīri

gudras runas uz skatuves turēja... 
Notika arodbiedrības sapulces un 
8. marta svinības - Rīgas TEC un 
HES izpirka visas biļetes un aici
nāja profesionālus māksliniekus... 
Pēc tam - sākās Atmoda. Uz ska
tuves - policija, tupot uz ceļiem, 
pie sarkanbaltsarkanā karoga no
deva zvērestu kalpot... Ziniet, mū
su skatuve ir piedzīvojusi tik 
daudz - nākamgad mums solīja 
remontu, un mēs varētu izpārdod 
skatuves dēļus ar visiem stāstiem, 
jo uz mūsu skatuves ir bijuši ļoti 
lieli krievu mākslinieki.

Karīna: - Oļegs Jankovskis, 
Aleksandrs Zbrujevs, Leonīds 
Kuravļovs, Jevgēnijs Ļeonovs...

- Patiesi?
Silvija: - Es personīgi ar Vici

nu, to komiķi, satikos: viņš bija 
atbraucis tieši Lieldienās. Es vi
ņam olu uzdāvināju. Toreiz filmas 
bija ļoti apmeklētas, un, lai tiktu 
uz filmu, papildus bija jāpērk biļe
te uz kaut kādu koncertu.

- Jā, es arī atceros, cik pilna 
bija zāle, kad šeit rādīja “Mas-

Sākums 4. lpp.) 
kava asarām netic”...

Silvija: - Un kad teātri brauca. 
Valmieras teātris, leļļu teātris. At
modas laikā Indianapolisas mo
dernais balets no Amerikas šeit 
uzstājās. Deju kolektīvs ar 
visu orķestri, Anne Veski bija at
braukusi - kaut kādā vissavienības 
konkursā uzvarējusi, čigānu an
sambļi... Gorbunovs arī bija.

- Kādā sakarībā?
- Kad sākās Atmoda, brauca 

priekšvēlēšanu aģitācijās. Mums 
tik interesanta vēsture ir šim kul
tūras namam! Rokfestivāls Durvis 
notika vairākus gadus pēc kārtas, 
arī krišnaītu saiets. Toreiz direk
tore bija Aina Rācenāja, tas bija 
vēl Padomju Savienības laikā, kad 
krišnaīti Latvijā bija reģistrēta or
ganizācija, viņi gribēja oficiālu 
saietu organizēt. Direktore atļāva, 
bet pēc tam dabūja stingro rājienu 
no partijas, lai gan bija ticības brī
vība.

Kas man tagad patīk? Ka nav 
jāsaskaņo repertuārs ar augstāk
stāvošām instancēm. Es atceros 
tos laikus, kad diskotēkas mūziku 
vajadzēja saskaņot. Mūsu kultūras 
namu sauca - elektrofikācijas un 
enerģētikas arodbiedrības... njā, 
es pat nosaukumu vairs neatceros. 
Bet kā tas radās? Kultūras namu 
cēla Rīgas HES, jo celtniekiem 
nebija kur izklaidēties. Bet celt
nieki ir jautra tauta - kalnos brau
ca, viņiem bija dažādi interešu 
klubi: foto, kinoceļotāju, tūrisma. 
Klubs ir piederējis gan Daugav- 
hesbūvei, bet viņiem nav arhīvā 
pat materiāla, kurā gadā viņi kul
tūras namu nodeva. Pēc tam to 
pārņēma Rīgas TEC-2 - viņiem arī 
nekādas īpašās intereses nebija. 
Man zvanīja pirm ā direktore 
Dzidra Hūne, kas solījās būt jubi
lejas pasākumā.

Jā, te darbojās tāds ļoti popu
lārs ansamblis Rjabinuška, ko 
vadīja Ludmila Koļesņikova un 
Ludmila Meļņikova. Tajā dziedāja

Kultūras namā savulaik darbojās vīru ansamblis skolotāja Jura Priedeslaipas (no labās) vadībā

ap 10 dāmām, un ansamblis bija 
ļoti pieprasīts.

- Un braukāja apkārt pa 
visu Padomju Savienību?

- Agrāk taču bija aģitbrigā- 
des!

- A gitbrigāžu ēru es īsti 
vairs nepieredzēju.

- Toreiz gandrīz vai katram 
kolektīvam bija mākslinieciskās 
daļas vadītājs, jo arodbiedrības 
bija bagātas, naudu nežēloja.

- Tagad citi laiki.
Karmena: - Sastādot gada

plānu, mūsu pasākumu karkass 
rodas no tradicionāliem pasāku
miem - sākot no Zinību dienas un 
beidzot ar Bērnības svētkiem. 
Mēs esam uzsākuši konkursu jau
niešiem Pepija Garzeķe, kuru jau 
ir pārņēmuši citi kultūras nami.

Silvija: - Knuta (Skujenieka) 
dienas. Es ceru, ka šis pasākums 
varētu kļūt starptautisks, jo viņš 
taču ir tulkojis dzeju no tik daudz 
valodām. Varbūt mēs esam pārāk 
aktīvi un parasti - ko gribam, to 
paveicam, neskatoties ne uz ko, jo

mēs nerīkojam pasākumus ķek
sīša dēļ. Piemēram, Skan stabule 
pār ūdeņiem - vienreizējs pasā
kums ar Knuta Skujenieka dzeju, 
Ulda Fridrihsona, Aigara Godiņa 
un Viktora Pizāna mūziku. Ja tādi 
pasākumi izdodas, tad ir gandarī - 
jums.

Cilvēki ir diezgan kūtri, ari Rī
gas tuvums drusciņ traucē, bet es 
zinu, ka, piemēram, uz Vasaras 
svētku svinībām pie mums brauc 
no Ogres un no Lielvārdes. 
Prieks, ka Nacionālais botāniskais 
dārzs ir sarosījies, bet tomēr gribē
tos, lai mūsu pilsētā kultūras darbs 
būtu koordinēts. Lai katrs iesnieg
tu pasākumu plānus, lai būtu kāds, 
kas raugās, lai pasākumi nedublē
jas vienā un otrā Salaspils malā. 
Ar kultūras namu Rīgava aprunā
jamies par tādiem tradicionāliem 
pasākumiem un valsts svētkiem, 
bet bieži Daugavas muzejā un Bo
tāniskajā dārzā notiek interesanti 
pasākumi vienlaikus ar mūsējiem.

Publika arī pa šiem gadiem ir 
izaugusi. Kad tikko atnācu strā
dāt, vismaz vienreiz, divreiz nedē
ļā kultūras nama logi tika izsisti. 
Tagad pat žalūzijas var pielikt. 
Kultūras nama mūrus ari vairs ne

apraksta - vai esat pamanījuši, ka 
kultūras nams ir divās krāsās? Ja 
mēs kādu pieķērām, zīmējot uz 
sienām, likām savu mākslas darbu 
aizkrāsot.

- Audzinājāt ar darba tera- 
piju?

- Jā, un tā izrādījusies ļoti 
iedarbīga. Par jauniešiem neko 
sliktu nevaru teikt. Jā, dažkārt šļir
ces mētājas apkārt, bet tā jau nav 
tikai mūsu problēma... Diskotēkas 
mums tagad notiek no septiņiem 
līdz vienpadsmitiem vakarā, cit
reiz sanāk ap 160 jauniešu, un es
mu sajūsmā - ir tādas diskotēkas, 
kad pašai gribas dejot! Vecāki lab
prāt šeit laiž bērnus, jāteic, ka no 
septembra nav bijis neviena ek
scesa, kad jāsauc policija.

- Kā pagāja mūsu slaveno 
“Buru” koncerts, kas notika jū
su kultūras namā?

- Pateicoties koncertam, 
viens otrs latviešu cilvēks 20 gadu 
laikā pirmo reizi apmeklēja mūsu 
kultūras namu. Arī tas var būt 
gandarījums.

Ar Silviju KALMANI un 
Karīnu MATUSĒVIČU 
sarunājās Inga REČA

Ja tevi kaut kas nomāc, aizej uz baznīcu, pakavējies tur un 
pārdomā Ziemassvētku īsto nozīmi. Pēc tam tu jutīsies 

daudz mierīgāks.

Šajos Ziemassvētkos uzraksti vēstules vairākiem cilvēkiem, 
kuri pozitīvi ietekmējuši tavu dzīvi. Pasaki viņiem paldies 

par to, ka viņi tev ko tādu ir dāvājuši.

•  Pirmā direktore Dzidra H Ū N E  saņem kultūras 
nama atslēgu

•  Dzidras kundze 2000. gada 20. decembrī

(Turpināju m s. Sākums 4. lpp.)



intervija

Ja skatuves dēli prastu runāt
Pie  Silvijas Kalmanes, kultūras n a m a "Eneiģētiķis’’ direktores uz in

terviju ierodos pavisam nepiemērotā brīdī - dienu pirms kultūras nama 
20 gadu jubilejas vakara. Ja es nezinātu, ka tāda ir visu lielo pasākumu 
organizēšanas specifika, ka pēdējā brīdī puse "nobrūk”- saslimst māksli
nieks, kāds atsaka savu uzstāšanos, jo to "savanģojis” kāds naudīgāks pa
sūtītājs, mūziķiem nozagti instrumenti un ar steigu jāmeklē kāds cits dan- 
cinātājs, kāds tavs darbinieks noslinkojis un nav izpildījis apsolīto - es do
mātu, ka šeit valda pilnīgi nekontrolējams haoss un ka tūlīt, tūlīt direktori 
ķers nervu sabrukums... Bet īstenībā-tā ir "pelēkā" ikdiena tiem cilvēkiem, 
kuri mēģina citiem radīt svētkus. Bet vai pašiem pēc negulētām naktīm, 
stresiem un mazās algas ir arī  kāds cits ieguvums, izņemot nokrišanos sva
rā? Varbūt kultūras nami nemaz vairs nav vajadzīgi un tā ir tikai tāda 
padomju laika "atlieka”? Par to visu runājam ar direktori un viņas palīdzi 
Karīnu Matusēviču vakarā pirms kultūras nama "oficiālās” jubilejas.

Kultūras namu Latvijā nebūs
Silvija: - . . kad ir bezspēks, ci

tas izejas nav, kā tikai smaidīt, jo 
nav arī spēka bēdāties. Uztrau
kuma man nav jau nedēļu.

Šogad laikam esam uzņēmu
šies rīkot pārāk daudz pasākumu. 
Svētku maratons ir sācies jau no 
25. novembra. Ar Buru koncertu 
sākās lielais tautas pieplūdums, 
pēc tam bija Daugavhesbūvei ju
bileja - 40 gadi, kurā tika izsūtīti 
450 ielūgumi ar otrajām pusēm. It 
kā mēs paši neko lielu nedarījām, 
bet, pateicoties tam, ka aktrise Ņi
na Ņeznamova vadīja šo pasāku
mu, pēc tā bija gandarījuma sajū
ta... Nākamajā dienā -pasākums 
pensionāriem. Svētku pasākumi 
tikai mazliet pāri pusei, bet man 
jau šķiet, ka esam sevi izsmēluši... 
Un kā kori Tiāde neparādīsi - viņi 
taču disku šogad ierakstīja. Tiādes 
koncerts paredzēts 23. decembrī. 
Deju kolektīvs Dzīpariņš iestudē
jis speciālu programmu. Un, pie
mēram, uz Jaungada nakts balli 
afišu vēl nav, bet vietu arī vairāk 
nav.

- Vai tā nav lielākā atzinī
ba?

- Cilvēki joprojām nāk pie
teikties, bet man jāatvainojas, jo 
visas 150 vietas ir aizņemtas. Būtu 
zinājusi, ka tāds pieprasījums, 
nebūtu afišas pasūtījusi, vismaz

naudiņa ietaupītos.
- Vai runām par kultūras 

namu norietu vai vēl kaut ko 
sliktāku ir pamats?

- Nē, par to vispār nevar ru
nāt. Arī  tāpēc, ka sabiedriskās or
ganizācijas ļo ti aktīvi darbojas. 
Mums tādas ir četras - daudzbērnu 
ģimeņu biedrība Mārtiņsala ļoti 
aktīvi darbojas, pensionāri - viņi ir 
visaktīvākie. Šogad Aija Kušķe 
strādā arī Rīgas rajona pensionāru 
biedrībā, un ir doma, ka februāra 
vidū mūsu kultūras namā notiks 
visas Latvijas pensionāru ansam
bļu sadziedāšanās. Domes priekš
sēdētāja Rudīte Ķikuste teica, ka 
atbalstīs šo pasākumu, tur lieli lī
dzekļi nav vajadzīgi. Bet, ja ir at
balsts, tad būs jāstrādā. Invalīdu 
biedrība nāk pie mums. Viņi nav 
tik aktīvi, bet tomēr. Represētie 
divreiz gadā rīko pasākumus. Do
māju, ka kultūras namam ar laiku 
ir jāiegūst tautas nama statuss.

- Kāda ir atšķirība starp 
kultūras namu un tautas na
mu?

- Latvijā kultūras koncepcija 
vēl nav izstrādāta, bet kultūras na
mu nebūs, būs vai nu kultūras 
centri vai tautas nami. Pats vārdu 
salikums “kultūras nams” tiks iz
skausts. Un, domājams, ka viss 
virzās uz to pusi, ka mums bez 
kultūras un izklaides funkcijas no

•  Silvija KALMANE (centrā) ar tuvākajiem darba kolēģiem

tiks arī sociālais un tālākizglītības 
darbs. Principā - tas jau pie mums 
notiek. Jo līdz ar nevalstiskām or
ganizācijām mums darbojas bērnu 
un jauniešu bibliotēka, pēc kuras 
ir ļoti liels pieprasījums. Es pat 
domāju, ka ir jādomā par kādas 
piebūves celtniecību.

Mums ir pievienota pilsētas 
Izstāžu zāle, kura ļoti aktīvi dar
bojas. Tur rīko ne tikai izstādes, 
bet ir atraduši mājvietu dažādi in
terešu klubi - bībeles stundas, sie
viešu klubs Spīganas, floristi, pul- 
cējas m ākslinieku asociācija, 
daudzbērnu ģimeņu biedrī bas jau
niešu kopa u.tml. Tā visa taču ir 
tālākizglītošanās. Ļoti daudzi ta
gad brauc uz Rīgu, apmeklē kur
sus, bet izdevīgāk taču būtu to da
rīt Salaspilī. Es domāju, ka mūsu 
kultūras namam ir jākļūst par pie
augušo tālākizglītības centru.

- Jūs jau telpas arī  izīrējat.
- Kultūras namā divreiz nedēļā 

pulcējas arī  viena reliģiska orga
nizācija - Vasarsvētku draudze

Atmodas rītausma. Es esmu prie
cīga par tiem cilvēkiem, kuri, nāk
dami no nelabvēlīgām ģimenēm, 
ir tādi apgaroti, lai kā viņiem dzī
vē iet - viņi ir smaidīgi, viņi prie
cājas par dzīvi. Zinu, ka daudz vī- 
riešu ir pārtraukuši dzeršanu. Bei
dzamajā sapulcē redzēju puisi un 
meiteni, kuri, pēc visa spriežot, 
lieto narkotikas, bet varbūt ar lai
ku to vairs nedarīs...

Vienu brīdi Nodarbinātības 
dienests pie mums īrēja telpas 
bezdarbnieku apmācībai, bet, tā 
kā viņiem nav naudas, tad to vairs 
nedara. Pašlaik trīs reizes mēnesī 
brauc darbinieki no Valsts soci
ālās apdrošināšanas aģentūras Rī
gas rajona filiāles, lai cilvēkiem 
nebūtu jābrauc kārtot slimības 
lapas, pensijas un bezdarbnieku 
pabalsti uz Siguldu.

- Kas jūsu darbā ir tie 
skumjie brīži?

- Sāpīgi ir tas, ka kinoseansi 
netiek tik kupli apmeklēti, ņemot 
vērā, ka biļešu cenas ir par ļoti 
mazu samaksu. Bet tad, kad kino 
nav, cilvēki sūdzas, ka nerāda ki
no...

- Cik pulciņu darbojas jūsu 
paspārnē?

- 20 pulciņi ar vairāk nekā 
200 pašdarbniekiem. Pulciņu  
lībnieku skaits visu laiku mainās 
- bērns apmeklē vienu pulciņu, bet 
pēc kāda laika tas apnīk, tad sāk 
iet nākamajā.

- Kā pašas izjūtat - vai kul
tūras nams Salaspilij ir nepie
ciešams?

Karī na: - Tieši vakar runājām 
par to, kāda ir mūsu loma Salas
pili? Pārsvarā pie mums nāk krie
vu tautības bērni, latviešu bērnu ir 
uz pusi mazāk. Ja būtu tikai viens 
kultūras nams, krievu bērniem ne
būtu kur nodarboties, izņemot, 
protams, skolu.

Silvija: - Es domāju, ka mums 
ir arī  integrācijas loma.

Karīna: - Bērni šeit mācās 
sadzīvot cits ar citu, arī vecāki. Uz 
Mārtiņiem un uz Smieklu dienu 
rīkojam pašdarbnieku balles - tur 
tiešām nāk ļoti daudz cilvēku, 
krievu un latviešu mammas un 
bērni, un visi saprotas brīnišķīgi. 
Pasākumi notiek latviski, visi 
mācās, runā līdzi.

(Turpinājums nākamajā lpp!)

Anketu, lūdzu, sūtīt uz Salaspils domi, Līvzemes ielā 8, 
LV-2169, Inesei Bergai, vai nodot domē 202. kabinetā! Paldies par pūlēm!

•  Toreizējā pilsētas galva - ciema izpildkomitejas priekšsēdētāja Brigita 
VRUBĻEVSKA tūlīt griezīs lentu

Svētku laikā savai ģimenei uzdāvini labu noskaņojumu.

Ziemassvētku kartītes pielīmē pie durvju stenderes, lai par 
tām katrreiz, ieej ot istabā, varētu priecāties.



sociālais darbs

Pusaudžu centrs “Bāka” sāk darbu
Runājot ar topošā jauniešu centra “Bāka” koordinatorēm - so

ciālo pedagogu Marinu Ozoliņu un Salaspils 1. vidusskolas vese
lības mācības un sporta pasniedzēju Valdu Kublicku -, izskanēja 
doma, ka “Salaspilī ir domāts par bērniem, ir domāts arī par pie
augušajiem, bet kas tiek piedāvāts jauniešiem? Viņi nošķeļas no 
abām kategorijām ar savu īpatno jūtu un notikumu pasauli, kā arī 
atšķirīgākām vajadzībām”, "Bākas” projekta pamatojumā teikts: 
“Pusaudžu vecumam, no psiholoģiskā viedokļa raugoties, ir rak
sturīgs plašs pārdzīvojumu loks. Pam atojoties uz viņu vecuma 
jaunveidojum iem un vajadzībām, iespējam s izdalīt četras ten
dences: identifikācija, grupēšanās, pašizpausme un seksuālā in
terese. Pusaudži sev nepieciešamo informāciju vēlas gūt vienaudžu 
vidū, tādējādi, veidojot jauniešu grupas, viņiem  tiek dota iespēja 
efektīvāk sevi attīstīt un pilnveidot, palīdzot sev un citiem.”

Pirmā informācija par šāda 
centra izveides ideju izskanēja Sa
laspils pilsētas domē, kad Bērnu 
foruma ietvaros notika diskusija 
starp skolēniem un deputātiem par 
bērnu tiesībām pašvaldībā. Tas 
notika šī gada 10. oktobrī. Nu jau 
vairāk par diviem mēnešiem pro
jekts ir virzījies uz priekšu, un 
pašlaik intensīvi tiek meklēts fi
nansējum s steidzamāko ideju 
realizēšanai, lai Bākas organiza
tori un dalībnieki beidzot varētu 
oficiāli vērt centra durvis un teikt: 
“Laipni aicināts, ja  tev ir kādas 
problēmas skolā, ģimenē un sa
biedrībā. Mēs centīsimies palī
dzēt.”

“Durvis” - ceļš uz “Bāku"
Jauniešu centrs Bāka pamatā 

veidots uz bijušās jauniešu grupas 
Durvis iestrādēm, vadoties no tās 
pieredzes un mācoties no tās kļū
dām. Durvis darbojās divus ga
dus, iestājoties par veselīgu dzī
vesveidu (vismaz skolas apkār
tnē). “Ar šiem jauniešiem neiznā
ca tā, kā sākumā bija iecerēts, jo 
šķelšanās notika viņu pašu vidū. 
Tagad esam mazliet izauguši, pie
redze ir,” stāsta V. Kublicka.

Bākā darbojas astoņi bijušo 
Durvju dalībnieki, jo viņiem šinī 
jomā ir iepriekšēja sagatavotība - 
pabeigti kursi Konfliktu risināša
na un iegūti sertifikāti par to ap
meklēšanu.

Darbība jau aizsākta
Jauniešu centram bijušas da

žas kopā sanākšanas, kad tika iz
strādāts gada plāns un organi
zācijas statūti, lai izveidotu ne
valstisku organizāciju - neatka
rīgu no Salaspils 1. vidusskolas, 
kas viņus nodrošina ar telpām. 
“M ēģinām  dažādos fondos 
iesniegt savu projektu un dabūt 
kādu finansējumu, tā cerot iegūt 
zināmu neatkarību, lai skola mūsu

centram nebūtu tik noteicoša. Ja 
viss izdosies, jauniešu centrs būs 
kā īrnieks, nevis skolas sastāv
daļa. Mūsuprāt, tas arī jauniešiem 
būtu patīkamāk,” ir pārliecinātas 
centra koordinatores. Par savu 
lomu un uzdevumiem Bākā viņas 
saka: “Vienkārši esam kā konsul
tantes, bet, protams, atbildīgas par 
visu, kas notiek centrā. Mēs tikai 
sekosim līdzi jauniešu izaugsmei 
un izglītošanai, kā arī mazliet ap
mācīsim.”

Viss pašu jauniešu rokās
Balstoties uz jauniešu idejām 

un vēlmēm, pirmajā tikšanās reizē 
tapa nodarbību tēmu saraksts vie
nam gadam, piemēram, problē
mas ar pašvērtējumu un izpratni, 
sava viedokļa aizstāvēšana, kon
fliktu risināšana, emociju pieņem
šana, izvēle u.c. Metodes, kas tiks 
izmantotas nodarbību laikā, būs: 
lekcijas, diskusijas, spēles, darbs 
grupās, situācijas analīze un gal
vas lauzīšana. To visu organizēs 
centra jaunieši. Ir paredzētas arī 
labdarības akcijas un sporta akti
vitātes. “Viss ir atkarīgs no jau
niešiem un viņu iniciatīvas - ko 
paši vēlēsies, cik daudz spēs pada
rīt, tas arī būs. Visiem jaunpienā- 
cējiem mēs stāstām, ka tas ir viņu 
darbs, jo gatava nekā nebūs. Lai 
viņi varētu kaut ko organizēt, jāat
rod sponsori, varētu pat sadar
boties ar citiem jauniešu centriem 
Latvijā,” apgalvo V. Kublicka.

Vieta ari vecākiem
Jaunieši varētu nodarboties ar 

tiem bērniem, kuriem ģimenē klā
jas grūti. Taču tiek domāts ari par 
vecāku piesaistīšanu centram: 
“Mēs vēlamies veidot vairāk at
balsta grupu vecākiem - lai viņi 
varētu nākt un runāties ar jaunie
šiem par dažādām pusaudžu prob
lēmām. Vecākiem pilnībā jāapzi
nās, ka viņi ir pirmie, kas atbild

par savu bērnu.
Bērni vēlas saprasties ar vecā

kiem, un vecāki vēlas saprasties ar 
bērniem, taču ir vajadzīgs tulks, 
kas mēģinātu runāt ar abām pu
sēm. Šo tulka lomu uzņemsies 
centra jaunieši. Paredzēts pārrunāt 
atkarī bas problēmas un pusaudžu 
psiholoģiju, ko vecāki labi nepār
zina, tādēļ ģimenē rodas konflikti. 
Varbūt, ja vecāki neieklausās savā 
bērnā, viņi spēs ieklausīties svešā 
cilvēkā, kas ir tādā pašā vecumā 
kā viņu bērns, tādējādi izprotot sa
va bērna rīcību.”

Salaspili savs uzticības tālrunis
Jauniešu centra mērķiem ir tik 

plašs virziens, ka Bākas līderi sa
vā starpā sadalīs jomas un katrs 
būs par kaut ko atbildīgs. “Vismaz 
tad nebūs jāstrī das par varas d z ī
šanu,” ir pārliecināta V. Kublicka.

''Bāka ir tendēta gan uz izklai
di, gan uz pamatīgu darbu jaunie
šu problēmu risināšanā, jo šīs abas 
jomas ir savstarpēji saistītas. Ja 
pusaudži ir ar kaut ko nodarbināti, 
viņiem samazinās sadzīviskās 
problēmas,” stāsta M. Ozoliņa. 
“Ja man rodas kāda problēma, es 
aizeju pie saviem domubiedriem 
to izrunāt. Ja es neatrodu risinā
jumu, es zinu, ka man kāds ir spē
jīgs palīdzēt - es dodos uz konsul
tāciju vai piezvanu pa uzticības 
tālruni. Jā, ir iecere izveidoto pa
šiem savu uzticības tālruni, jo pie
zvanīt ir daudz vieglāk, nekā at
nākt un sastapties aci pret aci ar 
šiem jauniešiem.”

Jauniešu organizācijā līdz pat 
25 gadu vecumam

Oficiāli uz šo brīdi centrā ir 15 
jauniešu no Salaspils 1. vidus
skolas 10. - 12. klasēm, taču 
interesi izrāda arī citi. “Esam no
lēmušas piesaistīt arī skolēnus,

Salaspils p/a Auto - S   
pilsētas uzņēmumiem. 

iestādēm un firmām piedāvā 
slēgt līgumus par teritoriju  
 attīrīšanu no sniega 
2000./2001. gada ziemā. 

Tālr . 49931 
(plkst. 9 :00 -17 :00 ). 

m ob.tālr. 6523276 
(pēc plkst. 17:00).

Salaspils dome a i cina visus 
salaspiliešus, sagaidot 

Ziemassvētkus, sakopt savu 
māju un sētu tuvāko apkārtni 

Parupēsimies par to, lai arī 
darbavietās būtu svētku 

noskaņa un noformējums. 
Ziemassvētku vēro s visus 
klusībā vēros, un cītīgākie 

saņems dāvanas!

•  Jauniešu centra dalībnieki pamazām kārto telpas, cerot uz finansējumu 
mēbeļu iegādei

Salaspils pilsētas 

dome
iznomā telpu 18 m2 
ēkas Skolas ielā 7 

otrajā stāvā. 
Tālr. uzziņām 47414.

•  Sociālā pedagoģe Marina Ozoliņa un " Bākas"  jaunieši

kas jaunāki par vidusskolēniem, 
bet nevēlamies, lai šo centru pie
meklē Durvju liktenis, kur darbo- 
jās devīto klašu skolēni un vidus
skolēni, kuri iekšējo nesaskaņu 
dēļ sašķēlās,” norāda projekta 
koordinatores. “Ar laiku centram 
varētu piesaistīt arī jauniešus no 2. 
vidusskolas, taču sākumā jātiek 
galā ar savām problēmām. Mēs 
Bākas dalībniekiem stāstām, ka 
jauniešu centrā var darboties līdz 
25 gadu vecumam, ja ir vēlme - 
pat vēl ilgāk.”

Par “Bākas” aizsākumiem
“Dom a bija jau sen. Biju prā

tojusi par to, ka Salaspilī jaunie
šiem nav kur sevi izpaust - pašre- 
alizēties. Centrā viņi varētu apgūt 
dažādas dzīves prasmes, lai orga
nizētu apmācību citiem jaunie
šiem, kā arī paši šo centru vadītu. 
Šīs prasmes būtu daudz atšķirī
gākas nekā skolā iegūtās.

Arī Valdai bija radusies līdzī
ga ideja, un izrādās, ka, saliekot 
tās kopā, kaut ko izdevās realizēt.

Mēs tuvāk iepazināmies va

sarā, kad sākām kopā strādāt. Kad 
kaut kas sāka veidoties, nodar
bojāmies ar Bākas pašreklāmu, 
bijušajiem Durvju aktīvistiem 
pieaicinot klāt vēl jaunus dalīb
niekus,” stāsta M. Ozoliņa.

Bākas iegūtās telpas 1. v i d u s -
skolā ir vēl nesakārtotas, arī  m ē -  
beles gluži nožēlojamā stāvoklī, 
dažas no tām jaunieši saviem spē
kiem mēģinās glābt. Priekšā grūts 
darbs - jāiegūst nepieciešamais 
atbalsts projekta realizēšanai un 
jāsakārto nevalstiskās organizā
cijas juridiskie dokumenti. Kā 
informēja koordinatores, Salas
pils pilsētas domē ir iesniegts 
lūgums finansiāli palīdzēt Bākas 
organizēšanas darbos: “Sākumā 
ķersimies klāt telpu tīrīšanai un 
iekārtošanai. Jāsāk domāt par uz
ticības tālruņa ieviešanu. Ļoti ce
ram, ka Ziemassvētku vecītis uz 
svētkiem mums atnesīs jaunas 
durvis!”

Inga KRUSTA

Iemācies dziesmas “Zvaniņš skan” otro pantiņu.

Kādam īpašam cilvēkam uz lielas kartona loksnes 
ar resniem flomāsteriem uzzīmē gigantisku 

Ziemassvētku kartīti.

Salaspils domes Ieņēmumu dienests aicina visus zemes 
īpašniekus un nomniekus, kuri nav nomaksājuši nekustamā 
īpašuma nodokli par 2000. gadu un iepriekšējiem gadiem, 

nomaksāt iekrājušos parādus vēl šajā gadā, lai jaunais gadu 
tūkstotis nebūtu jāsāk ar parādu nastu plecos! 

Ieņēmumu dienests. Tālr. 7981012.

SIA MARSS
S IA  M arss piedāvā pašvaldībai un uzņēmumiem, 
organizācijām  un privātpersonām  s lēgt līgum us 
par cieto sadzīves atkritumu, kā arī lielgabarīta 

atkritumu un šķidro atkritumu (tualetes) izvešanu. 
Piedāvājam :

750 i konteinerus;
120 I konteinerus ar ritenīšiem;

atkritumu m aisus; 
uzstādīšanu un apkalpošanu.

Izbraucam  slēgt līgum us pie klientiem viņiem  
izdevīgā laikā.
Tālr. 50-22645.



Salaspils Romas katoļu baznīcas 
dievkalpojumi Adventā un Ziemsvētkos:

24. decembrī - IV Adventa svētdiena un 
Ziemsvētku vigīlija:
plkst. 7:00 sv. Mise, 
plkst. 20:00 Ganu Mise.
25. decembrī  - Ziemsvētkos: 
plkst. 11:00 sv. Mise,
plkst. 13:00 sv. Mise krievu valodā.
26. decembrī  - Sv. Stefana diena: 
plkst. 7:00 Otrie Ziemsvētki.
27. decembrī  - Sv. Jāņa Apustuļa diena: 
plkst. 7:00 sv. Mise (vīna un dzērienu 
svētīšana).
31. decembrī  - svētdiena:
plkst. 11:00 sv. Mise,
plkst, 13:00 sv. Mise krievu valodā,
plkst. 18:00 Pateicī bas sv.Mis e  par pavadīto gadu.

23. decembrī plkst. 13:00 Salaspils Invalīdu 
biedrība aicina visus invalīdus uz 

Ziemassvētku pēcpusdienu k/n Enerģētiķis. 
Uzziņas pa tālr.: 40994, 49709.

K/n Enerģētiķis 23. decembri plkst. 16:00 
Ziemassvētku koncerts "Adventes laikā”.

Piedalās: jauniešu koris Tiāde, deju kolektīvs 
Dzīpariņš. Ieeja brīva.

Priecāsimies, ja  atnāksiet uz Ziemassvētku 
koncertu "Brīnuma gaidās” k/n Rīgava 

22. decembrī plkst. 19:00.
Pasakas dziesmās un dejās uzburs: 
bērnu deju kolektīvs, vokālie ansambļi, 

p o p g rupa.
P ārste igumus sagādās deju grupa Buras.
Ieeja Ls 1,00, bērniem nu  p e n sionāriem - Ls 0,50.

Ceturtajā Adventā, 24.decembrī, no plkst. 
16:00 līdz plkst. 17:00 Salaspils domes 

Izglītības un kultūras komiteja un kultūras 
nams Rīgava aicina salaspiliešus piedalīties

Sveču stundā.
- Budžeta iestāžu un firmu pārstāvjus savus 
Adventa vainagus minētajā laikā aicinām 
iedegt Rīgas ielā ābeļdārza posmā.
- Privātmāju īpašniekus aicinām Adventa 
vainagus iedegt pie savu māju ieejas vārtiņiem.

Salaspils bibliotēkā no 18. decembra līdz 
2. janvārim Ziemassvētkiem veltīta izstāde.

25. decembrī plkst. 10:00 Salaspils domes 
laulību zālē (Līvzemes ielā 8) Salaspils 

evaņģēliski luteriskās draudzes 
Ziemassvētku dievkalpojums kopā ar 

k/n Rīgava jaukto k o r i .

Kur lai šovakar es lieku savu Ziemassvētku 
prieku?

Saskaņa aicina uz priecīgu balli Pirmo 
Ziemassvētku vakarā 25. decembrī 

plkst. 19:00 k/n Rīgava.
Laba balles mūzika skanēs grupas Buča 
izpildījumā.

K/n Enerģētiķis aicina bērnus un vecākus uz 
svētku uzvedumiem 25. decembrī pīkst. 

16:00 (latviešu val.) ‘‘Ri - Ku Ta - Ku” un 
26. decembrī plkst. 15:00 (krievu val.)

"Ziemassvēktu pasaka”. 
Jūs gaida tikšanās ar pasaku varoņiem, kā arī  
ar Salatēti un viņa Lielo dāvanu maisu. 
Ielūgums un dāvaniņa - Ls 2,50.
Biļetes cenā pieaugušajiem Ls 0,50 (ieeja 
vienam pieaugušajam - brīva).

Ziemassvētki Nacionālajā botāniskajā 
dārzā! 26. decembrī pīkst. 11:00 svētki pie 

egles un Lielā ugunskura iedegšana:
- skaistāko skujkoku demonstrējumi 
Botāniskajā dārzā;
- ķekatnieku uzstāšanās, folkloras kopa Māras 
bērni;
- pikniki pie mazajiem ugunskuriem, savas 
egles rotāšana, līdzpaņemto desu cepšana u.c. 
gardumu baudīšana;
- vizināšanās ar zirgu pajūgu;
- sniega apstākļos sacensības sniegavīru 
celšanā, slēpošanā;
- iepazīšanās ar dārzā ziedošajām kolekcijām: 
orhidejām, ciklamenēm.

26. decembrī plkst. 14:00 k/n Rīgava aicina 
visus uz Otro Ziemassvētku labdarības 

koncertu Gribas man baltam būt.
Koncertā piedalās: 
individuālie izpildītāji,
sākumskolas popgrupa Atvasīte, Mākslu skola, 
k/n Rīgava, vokālais ansamblis Vālodzīte, 
deju kopas Ūsiņš un Ūsa.
Ieeja brī va.

lasītajiem
Salaspils bibliotēkās abonētie preses izdevumi 2001. gadam
Salaspils pilsētas bibliotēka 

Līvzemes ielā 8)

Laikraksti
Diena
Dienas Bizness 
Dziedinātājs 
Izglītība un Kultūra 
Jaunā Avīze 
Latvijas Vēstnesis 
Lauku Avīze
Lauku Avīzes tematiskā avīze 
Literatūra un Māksla Latvijā 
Neatkarīgā Rīta Avīze 
Praktiskais Latvietis 
Rīgas Apriņķa Avīze 
Rīgas Balss
Salaspils Vēstis (latviešu un krievu 
val.)
Svētdienas Rīts 
Vakara Ziņas
Biznes & Baltija (krievu val.) 
Domovik (krievu val.)
Reklāmā (krievu val.)

Žurnāli
Auto
Dārzs un Drava 
Deko 
Dziesmusvētki
E-pasaule
Floristika
Ieva
Kapitāls
Karogs
Kopā
Latvijas Architektūra 
Latvijas Ekonomists 
LR Saeimas un MK Ziņotājs 
Latvijas Vēsture
Latvijas Zinātņu Akadēmijas Vēstis
Likums un Tiesības
Mans Mazais
Māksla Plus
Mūsmājas 
Rīgas Laiks

Santa
Sieviete
Skolotājs
Sveiks un Vesels
Zvaigžņotā debess
Daugava (krievu val.)

Ārzemju izdevumi 
Argumenti i fakti (krievu val.)

Anna (krievu val.)
Burda Moden (krievu val.)
National Geographic (angļu val.) 
Verena (krievu val.)
Za ruļom (krievu val.)
Iskateļ (krievu val.)
Krestjanka (krievu val.) 
Modelist-konstruktor (krievu val.) 
Nauka i žizņj (krievu val.)
Novij mir (krievu val.)
P u te šestvije vokrug sveta (krievu val.) 
Radio (krievu val.)
Smena (krievu val.)

SPB Dienvidu bibliotēka 
(Dienvidu ielā 7/3)
Avīzes
Diena
Pavards
LABA
Salaspils Vēstis (latviešu un krievu 
val.)
Spicā Avīze 
Domovik (krievu val.)

Žurnāli 
Donalds Daks 
Karogs
Latvijas Vēsture 
Mūsmājas 
Rīgas Laiks 
S
Santa
Sieviete
Sveiks un Vesels 
Una
Iskatjeļ (krievu val.)

SPB Bērnu un jauniešu
bibliotēka
(Skolas ielā 2)
Avīzes
Kurmītis
LABA
Maņa
Neatkarīgā Rita Avīze
Salaspils Vēstis (latviešu un krievu
val.)
Sīrups 
Spicā Avīze 
Čas (krievu val.)

Žurnāli
Barbie
Dambo 
Donalds Daks
E-pasaule
Ezis
Ieva
Latvijas Vēsture 
Mistērija 
Sveiks un Vesels 
Zīlīte
Daugava (krievu val.)

Ārzemju izdevumi 
Cool Girl
Zdorovje (krievu val.)
Iskateļ (krievu val.)
Murzilka (krievu val.)
Rabotņica (krievu val.)

Saulkalnes bibliotēka 
(b/d "Daugaviņa”)

Diena
Salaspils Vēstis (latviešu un krievu 
val.)
Čas (krievu val.)
Donalds Daks
Santa
Zīlīte
Vesjolije kartinki (krievu val.)
Lilit (krievu val.)

Būsiet laipni gaidīti Abonē
šanas centrā ‘‘Diena” -

no 18. decembra līdz 30. de
cembrim pilsētas domes foajē 
katru darba dienu no plkst. 9:00 
līdz 13:00, bet pirmdienās un 
ceturtdienās no plkst. 9:00 līdz 
17:00.

1994. gadā darbu uzsāka
Abonēšanas centrs Diena,  kurš 
piedāvā iespēju abonēt vairāk 
nekā 590 dažādus Latvijas, 
Krievijas Federācijas un ār
zemju preses izdevumus.

Centrs saviem klientiem pie
dāvā izdevīgus laikrakstu un žur
nālu abonēšanas noteikumus. 
Privātpersonām -  iespēju laik
rakstus pasūtināt kredītā, tas ir, 
pasūtījumu noformēt ilgākam 
laika posmam, bet maksājumus 
veikt sev vēlamos termiņos. Abo
nējot dienas laikrakstus, tos iespē
jams saņemt jau nākamajā dienā. 
Tiek piedāvāta iespēja pasūtināt 
presi arī telefoniski, samaksu vei
cot 7 dienu laikā. Abonēšanas 
centrā varat noformēt specpiegādi 
- tas nozīmē par papildu samaksu 
preses piegādātāji presi nogādās

jūsu norādītajā vietā vai pasūti- 
nāto presi jūs savās pastkastītēs 
saņemsiet 7 no rīta!

Cienījamie organizāciju un 
iestāžu vadītāji! Jūs varat presi 
abonēt pa tālr. 7063171, fakss 
7288685, e- pasts acd@diena.lv

Abonēšanas centrs Diena 
piedāvā arī citus pakalpojumus:

1) laikrakstu un žurnālu ma
zumtirdzniecību;

2) pastkastīšu tirdzniecību (arī 
kredītā) un uzstādīšanu;

3) reklāmas sludinājumu pie
ņemšanu laikrakstam Diena,

4) kopēšanas darbus;
5) telekaršu tirdzniecību;
6) reklāmas materiālu izplatī

šanu.
Dienas lasītāju kartes īpaš

nieki speciālā kioskā ar ievēro
jamām atlaidēm var iegādāties 
dažādas preces ar Dienas sim
boliku.

Paldies par atsaucību un at
balstu.

Ar cieņu, Rīgas piegādes 
daļas vadītājs 

Marius Gaļkēvičs

konkurss ģimenēm
Konkursa III kārta ‘‘Dienvidamerika - Latīņamerika’’:

1. Nosauciet rakstnieku, kura māja atrodas uzkalnā, Havannas 
nomalē, bet ir patālu no jūras.

2. “Romāns ir episks stāstījums par Makondo pilsētas dibināšanu un 
bojāeju. Tas ir kā mīts, kurā ietverti Rietumu civilizācijas likteņi...” 
Nosauciet šo romānu un tā autoru!

3. Peru un Čīles valsts piekrastes kalnus un klintis tēlaini sauc par 
fabrikām, kurās ražotāji ir putni. Ko tie ražo?  Kur ražojumus izmanto?

4. Dienvidamerikā mīt dzīvnieks, kas ir vienīgais somaiņu pārstāvis 
ārpus Austrālijas. Kas ir šis dzīvnieks, un kāds ir tā dzīvesveids?

5. Par kādiem dabas procesiem stāsta Dienvidamerikas austrumu 
piekrastes ģeoloģiskā uzbūve un reljefs?

6. Kas ir Riosana? Kas tai ir raksturīgs?
7 .  1911. gadā amerikāņu arheologs Hairams Bingems atrada senas 

pilsētas drupas. Kur atradās pilsēta, kas to cēlis, kam tā kalpoja un kā 
radies tās nosaukums?

Atbildes lūdzam iesniegt Salaspils 1. vidusskolas bibliotēkā līdz 15. 
janvārim.

Uzmanību - II kārtas uzvarētāji “Salaspiliešu ceļojumos”:
1. vieta Skangalu ģimenei (21 punkts);
2. vieta Ķoricu ģimenei (16,5 punkti);
3. vieta Gaušu ģimenei (14 punkti).

Ja tu slēp dāvanas, pieraksti, ko esi noslēpis un kur. 

visi lauksaim nieki un to atbalstītāji, 
lauksaimniecības produkcijas pārstrādātāji 

un patērētāji 6. janvārī pīkst. 20:00 
k/n  Rīgava tiekat mīļi aicināti uz 

Z E M N IE K U  B A L L I.
Dalības m aksa - 2 Ls.

Pieteikties pie zemnieku konsultantes savlaicīgi 
pa tālr. 7981023 vai mob.tālr. 9456689.

mailto:acd@diena.lv


Ja Jums ir vajadzīga:
□  pašvaldības policijas
□  administratīvās komisijas;
□  un cita veida palīdzība 

ekstremālos gadījumos,
zvaniet: 1-7980034, 1-7980033.1-7980032

□  ātrā medicīniskā palīdzība - 40003.

K R I M I N Ā L Z I Ņ AS
P A G Ā J U Š A J Ā  N E D Ē Ļ Ā

8. decembrĪ  no plkst. 08:00 līdz 
17:00 Skolas ielā 11/2 no dzīvokļa 
nozagts televizors Šilelis, balts 
modinātājpulkstenis, elektriskais 
bārdas dzenamais aparāts Philips 
un zila velveta virsjaka. Ierosināta 
krimināllieta. Vainīgās personas 
noskaidrotas.

14. decembrī  plkst. 16:00 Mas
kavas ielā 3 dzīvoklī Igors M. iz
raisīja ģimenes skandālu. Nogā
dājot Igoru M. Salaspils policijas 
nodaļā, pie viņa tika atrasts mobi
lais telefons Ericsson, kurš, pēc 
SIA Latvijas Mobilais telefons 
datiem, skaitās nozaudēts vai 
zagts, un divi papirosi Belamor- 
kanal, kas varētu būt pildīti ar nar
kotiskām vielām.

16. un 17. decembrī Salaspilī ir 
notikuši 5 ģimenes skandāli.

Uzsmaidi policistiem, ugunsdzēsējiem un drošības sargiem. 
Pasaki viņiem paldies par to, ka viņi strādā svētkos.

Uz nosarmojušas loga rūts ar pirkstu uzraksti 
“Vēlu prieku pasaulei”.

AUTOVEIKALS
S a l a s p i l ī , M a s k a v a s  i e l ā  9 ,  

tālr. 2942688, mob. tālr. 9132614 

Amortizatori, bremžu kluči, gultņi, 
stūres pirksti, atbalsta šarnīri, 
siksnas, akumulatori, filtri, sūkņi, 
izpūtēji, motora daļas, eļļas, 
autoķīmija un elektropiederumi.

Rīga, Pērnavas iela 33

Tuvojoties Jaunajam gadam 
laikus padomājiet par dāvanām

Grāmatnīca Hercogs un fotofirma Rilita savus pircējus aicina 
piedalīties Jaungada loterijā - iegādājieties preces vai nokopējiet 

fotogrāfijas par Ls 3 minētajos uzņēmumos un čeku iemetiet 
loterijas kastītē! Jum s būs iespēja laimēt 10 dažādas balvas - 

grāmatas, fotoalbumus, fotofilmiņas u.tml. 

Iz loze - 29. decembrī p lkst. 15 :00  

G rā m a tn īcā  H e rco gs  M a s k a v a s  ielā

Pastāv uzskats, ka autoīpašnieks īsti laimīgs esot divas reizes - 
savu automašīnu nopērkot un pārdodot.

Lai priecētu auto mierīgā dziesma un m irdzošais izskats, pildot Jūsu sirdi ar patiesu lepnumu starp pirkšanu un 
pārdošanu, par samērīgām cenām Jums izdevīgā laikā autoserviss Salaspilī piedāvā paka lpojumus:

- riepu montāža, balansēšana, savērsuma regulēšana 
uz stenda, ritošās daļas remonts,

- virpošanas un atslēdznieku darbi,
- izputēju remonts,
- virsbūves piekrāsošana,
-autom ašīnas pulēšana un vaskošana (roku darbs),
- autoelektriķa pakalpojumi.

Jūsu autom ašīna nekaitēs ne sn iegs, ne ledus, ne mitrums, ne sā ls, ne netīrumi. 

Pastāvīgajiem  klientiem atlaides.

Inform ācija pa tālr. 49931 (plk s t  8:00 - 17:00), mob. tālr. 6523276 (pēc plk st  17:00). 

Adrese: R īgas  Ielā 115 (bijusī arm ijas daļa).

S L U D I N Ā J U M I
Datoru Dell Optiplex XM 590: 

Pentium 90Mhz, ATX Desktop 
Case, 2Mb S3 Video, 16Mb Ram, 
240Mb Hdd, 3.5" Fdd, 32x Cd- 
Rom, BTC Win98 klaviatūra, 
Microsoft PS/2 Intellimouse pele, 
14" SVGA Monitors. Cena Ls 
130. Pieņemam pasūtījumus. Da
toru remonts, uzlabošana. Bez
maksas konsultācijas. Tālr. 
43428, mob. tālr. 9693000 
>Privatizētu 3-istabu dzīvokli 
Enerģētiķu ielā (602. sērija, 4/9, 
visas ērtības, ūdens un apkures 
skaitītāji). Bez starpniekiem. 
Mob. tālr. 9657454.
> 1 -istabas dzīvokli Enerģētiķu 
ielā (8/9, visas ērtības, ierakstīts 
zemesgrāmatā, 19/40 m-). Cena 
6500 USD. Mob. tālr.: 9248239,
9122344.___________________
>-Sagatavotu lapu, skuju koku 
malku. Tālr. 42418, pēc 20, mob.
tālr. 6524831.
>Privatizētu, saulainu 3-istabu 
dzīvokli ZA ciematā (2/5, 65 m2, 
lodžija, istabas izolētas, specpro- 
jekts). Tālr. 44907, mob. tālr. 
9252272.

Privatizētu 4-istabu dzīvokli 
Salaspilī (visas ērtības, 7. stāvs, 2 
lodžijas, ūdens un siltuma skai
tītāji, boilers, labā kārtībā). Tālr. 
46276, mob. tālr. 9179721. 
>Privatizētu 3-istabu dzīvokli 
(visas ērtības, 2/5) vai MAINU 
pret 1-istabas dzīvokli ar piemak
su, ne augstāk par 2. stāvu. Tālr.
44322._____________________

Lietotas mēbeles labā kārtībā: 
2-durvju skapi ar antresolu (sar
kanbrūns, pulēts), ēdamgaldu (ir 
ievietojama papildu izvelkamā
daļa)  Tālr. 45581.____________
V ideo p leijeri Sony ideālā 
kārtībā; slēpju zābakus (41. izm.); 
cigeikas kažoku skolniecei vai 
vecākai sievietei (46. izm.) par Ls
5. Tālr. 45581._______________
> A utom ašīnu  VAZ 2103
(1977.g.). Tālr. 44047.________
1 -istabas dzīvokli Dienvidu 
ielā (visas ērtības, ierakstīts ze
mesgrāmatā, 18/42 m2 lodžija). 
Cena 6000 USD. Mob. tālr. 
9253283.

Miera ielā 24 atvērta 
kafejnīca. 

Izīrējam telpas 
banketiem. 
Darba laiks 

plkst 9:00-21:00. 
Laipni Iūdzam! 

Tālr. 49911.

“FK Salaspils” uzņem  
hokeja komandā 

vecumā no 16 
līdz 50 gadiem. 
Kontaktālruņi: 

9513472, 9285668, 
46695, 46834, vakaros.

SIA PUS Grupa PĀRDOD 
P R I V A T I Z Ā C I J A S
S E R T IF IK Ā T U S

Salaspilī, Skolas ielā 5 (no 
pagalma), tālr. 42007 no 10 līdz 19.

>2-istabu dzīvokli bij. agrofir
mas rajonā. Izskatīšu visus piedā
vājumus. Mob. tālr.: 9297412,
9284203.___________________

Dzīvokli vai telpas 1. stāvā. 
Mob. tālr. 9211765.

1- vai 2-istabu dzīvokli, ve
lams Silavas, ZA ciemata vai bij. 
agrofirmas rajonā. Steidzami! 
Mob. tālr. 9154157.
> 2 -  vai 3-istabu dzīvokli ar vi
sām ērtībām  Salaspilī. Tālr. 
44847

>l-istabas dzīvokli pret 2- vai 3- 
istabu dzīvokli Miera ielas rajonā. 
Tālr. 4434 8

Steidzami īrē ar izpirkšanas 
tiesībām 2- vai 3-istabu dzīvokli 
bij. agrofirmas rajonā līdz 2001. 
gada 1. novembrim. Bez starpnie
kiem. Mob. tālr. 6546897.

►1- vai 2-istabu dzīvokli. Mob. 
tālr. 9235805.
>►1- vai 2-istabu dzīvokli Salas-
pilī. Tālr. 44847._____________
>►1-istabas dzīvokli Salaspilī, 
vēlams ar mēbelēm, lēti. Adrese: 
Spīdolas ielā 22 -15, Aizkraukle,
Sandis Kutjko._______________

Inteliģents jauns cilvēks - dzī- 
vokli Salaspilī uz ilgāku laiku. 
Mob.tālr. 9535303.

Vienu istabu ar ērtībām un mē
belēm Institū ta ielā. Tālr.
7767165, Ināra un Māris.______
> 1 -istabas dzīvokli ar visām 
ērtībām un mēbelēm. Tālr. 41466.

>Sievietei, lai pieskatītu pensio
nāri uz nepilnu darbadienu. Tālr. 
42154, mob. tālr. 911168. 

Steidzami vajadzīgs strādnieks 
videonom ā k/n Rīgava. Tālr. 
42667, mob. tālr. 9234073. 
>M eklē pacietīgu aukli 3 gadus 
vecam zēnam Dienvidu ielā. Tau
tībai nav nozīmes. Mob. tālr.
9685737.___________________
> Vajadzīga aukle 1 gada un 3 
mēnešus vecai meitenītei Silavā. 
Tālr. 49050.

Bērnu un jauniešu 
bibliotēka Avotiņš lasītāju 

ievērībai!
23. decembri plkst. 11:00- 

"Ziemassvētku 
jampadracis”- krāsaina 

mākslas filma pēc 
A.Zaperes stāsta 

“Cīrulīši” motīviem.
27. decembrī plkst. 11:00-

“Pepija Garzeķe. 
Ziemassvētku tikšanās” -

1. daļa;
28. decembrī plkst. 11:00-

2. daļa.
 "Salaspils Vēstis"

Izdevējs - Salaspils pilsētas 
ar lauku teritoriju dome. 
Reģistrācijas apliecība nr. 1922.

Redakcijas adrese: Līvzemes 8, 
tālrunis: 7981030.

redaktore Inga Reča 
korespondente - Inga Krusta 
korektore un literārā redaktore - 
Anita Trumpe 
maketētājs - Ģederts Ieviņš

Iznāk kopš 1996. gada 17. maija. 
Datorsalikums. Ofsetiespiedums. 
Iespiests Salaspilī,
SIA "Kreilis un Ko" tipogrāfijā. 
Iznāk piektdienās.

Metieni:
latviešu izdevumam -1150 eks., 
krievu izdevumam - 550 eks. 
Pārpublicēšanas un citēšanas 
gadījumā atsauce uz "Salaspils 
Vēstī m" obligāta.

Sludinājumus un reklāmu pieņem 
redakcijā - Līvzemes ielā 8 
(Salaspils domes ēkā).

Par faktiem un uzvārdiem rakstos 
atbild to autori, sludinājumos - to 
iesniedzēji.

> T ran sp o rta  pakalpojum i ar 
automašīnu Mercedes: mēbeļu, 
sadzīves tehnikas, celtniecības 
m ateriālu, pārtikas produktu 
u.tml. pārvadāšana. Brīvdienu 
nav. Palīdzēšu iekraut. Tālr. 
47138, mob. tālr. 9549757.
> Virtuves mēbeles pēc pasūtī- 
juma, koridora iekārtas. Liels sor
timents un pieņemamas cenas. 
Dizainera pakalpojumi bez mak
sas. Tālr.: 46351, 46184, mob.
tālr. 9259526.________________
>Firm a Sater labo ledusskapjus 
jūsu mājās. Lēti, ar garantiju, bez 
brīvdienām. Tālr. 7277275 (9 -
21), mob. tālr. 9299768._______

Televizoru, video un radioapa- 
rātu remonts. Tālr. 42798 (pēc
19), mob. tālr. 9691456._______
>G aism as ielā atrasts atslēgu 
saišķis. Vērsties Salaspils Vēstu 
redakcijā Līvzemes ielā 8, tālr.
7981030.___________________

Veterinārārsts N. Masaļskis 
veic dzīvnieku veterinārmedicī
nisko aprūpi pie klientiem mājas 
vizītēs darbdienās pīkst. 9:00 - 
18:00. Tālr. 46472 (pīkst. 8:00- 
9:00), mob. tālr. 9213019. 

Pieņemam un nosūtām faksus. 
Darba laiks plkst. 10 - 22. Skolas 
ielā 5, ieeja no pagalma. Tālr.
42007.

Komplektēju visa veida datoru s 
un veicu remontu. Tālr. 7315255. 
>  Veicu visa veida telpu remont
darbus, lieku flīzes. Tālr. 47915,
Dmitrijs.____________________

Kvalitatīvi restaurē vecas mē
beles. Tālr. 49620, pēc 19, mob.
tālr. 6551944.

Ziemassvētku atlaides uz mobi
lajiem tālruņiem un bezmaksas 
pieslēgums Baltcom  un LMT. 
Adrese: Rīgas ielā 1, blakus
Neldas aptiekai.______________
>R em ontē velosipēdus. Tālr. 
45754, mob. tālr. 9137868. 

Reisi uz Viļņas tirgu trešdienās 
un piektdienās. Izbraukšana pie k/ 
n Enerģētiķis plkst. 21:00. Tālr. 
42245, mob. tālr. 9293578. 
> F irm as Salvija galdniecības 
cehs pēc pasūtījuma izgatavos un 
uzstādīs visa veida logus un 
durvis. Ir transports. Iespējama 
meistara izsaukšana uz vajadzīgo 
objektu. Adrese: Gaismas ielā 8. 
Tālr.: 41180 (plkst. 8:00 -16:00), 
46813 (plkst. 18:00-22:00). 
>Cienījamais Imant Jurčīti, kas 
dzīvo Dienvidu ielā 9, lūdzu 
atsaucieties nekavējoties! Tālr.:
44545,45710, 44577._________
V aru pieskatīt jūsu mazuli. Ir 
pieredze. Mob. tālr. 9169256.
> Veicu dzīvokļu un telpu remon- 
tu. Lieku flīzes. Tālr. 47170.

Naktī no 8. uz 9. decembri uz ceļa 
Ulbroka-Ogre, 100 metru attālu
mā no krustojuma ar Rīgas apved
ceļu, tika nozagta SIA Maira un 
partneri p iederošā ceļa zīme 
Restorāns.

Pēc Salaspils policijas nodaļas materiāliem sagatavojusi
Inga ŠPAKA


